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Spørgsmål nr. 1024 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, hvorvidt fingeraftryksscannere 
ikke bør være standardudstyr i patruljevogne og i hvert fald på 
hver enkelt station, så det er lettere og hurtigere at tjekke f.eks. 
udlændinge, der kan mistænkes for at legitimere sig med et 
falsk id-kort, der pt. laves i så god kvalitet, der gør det yderst 
vanskeligt at afsløre det som falsk, men hvor en fingeraftryks-
scanner hurtigt vil kunne give et sikkert svar.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Der kan indledningsvis henvises til Justitsministeriets besva-
relse af 19. december 2012 af spørgsmål nr. 293 (Alm. del) fra 
Folketingets Retsudvalg.

Som det fremgår heraf, har Rigspolitiet truffet beslutning om at 
foretage en digitalisering af fingeraftryksoptagelsen, således at 
optagelse af fingeraftryk fremover i alle politikredse vil ske 
elektronisk ved brug af ”live scan”. Rigspolitiet har i foråret 
2013 – på baggrund af det i den nævnte besvarelse omtalte 
EU-udbud – indgået kontrakt med en leverandør. Det forventes 
således fortsat, at såvel fingeraftryksoptagelse som -lagring vil 
blive digitaliseret i fuldt omfang i 2014.    

En del af projektet omkring nyorganiseringen af dansk politis 
arbejde med fingeraftryk sker med henblik på elektronisk ud-
veksling med andre lande af oplysninger om fingeraftryk for at 
implementere Prüm-aftalen. 

I tilknytning til implementeringen af Prüm-aftalen og et side-
løbende projekt om implementering af det fælleseuropæiske 
visuminformationssystem (VIS) overvejes det, hvorvidt det er 
muligt og hensigtsmæssigt at indføre mobile løsninger, herun-
der fingeraftryksscannere i politiets køretøjer, bl.a. til brug i 
udlændingekontrolmæssig sammenhæng.”


